



Referat bestyrelsesmøde d. 22.08.22 kl. 09.00 – 11.00

Sted: [Online - Teams](#)

Deltagere: Vivi Terp, Mads Edwards, Søren Romar, Michael H. Knudsen, Henrik West

Afbud: Nikolaj Olsen, Janne G. Mortensen,

Fra Sekretariatet: Kirstine Bach Storgaard (referent)

1. Godkendelse af dagsordenen

- a. Søren har indsendt et ekstra punkt på dagsorden, som indsættes under siden sidst: Klagevejledning ved udsmidning af beboere

2. Godkendelse af sidste referat

Godkendt.

3. Siden sidst

- a. Hjemløsetælling v. Søren, som sidder med i følgegruppen.
Følgegruppen har drøftet opsamling og det forventes at resultatet offentliggøres omkring 1. september.
- b. Natcafeer / varmemstuer, v. Søren
Der arbejdes på at lovliggøre finansiering af eksisterende tilbud som drives under paragraf 110. Det er forventningen, at det bliver godkendt. Socialtilsyn Syd, gør ikke mere ved sagen, da det er forventningen, at det bliver lovliggjort.
- c. Hjemløserereformen:
Det er usikkert hvad der kommer til ske i forhold til situationen omkring et muligt snarligt valg.
Med DF manglende mandater er der pt. ikke flertal for reformen.
- d. Hos Center Bøgely er de overgået til nyt tilsyn og tilhører Midt i stedet for syd.
Det er oplevelsen, at det fungerer fint.
- e. Klagevejledning ved udsmidning af beboere v. Søren
Jakob Maj, har talt med SAND i forhold til om det er en ide, at man sammen skal udarbejde en klagevejledning til boformener rundt omkring ilandet.
Søren blev indbudt til at være med til et uformelt møde for at drøfte tiltaget.
Der var ved mødet enighed om, at det vil være fint med et samlet skriv til boformerne, som alle parter er enige om kan bruges.
SAND udarbejder to udkast:
Et der handler om borgernes rettigheder og et målrettet boformer i forhold til klagevejledning.
Der er enighed om at det man hellere vil gøre det ordentligt end at haste det



igennem.

Vivi: Bakker op om ideen og synes det er et vigtigt område at opretholde borgernes retstilstand. Der er i forvejen et godt samarbejde med SAND.

Henrik: Er ikke progressiv på området og hælder mest til at beslutningen om bortvisning ligger hos den enkelte boform.

Mads: Det vil være godt med vejledninger, som kan være med til at sikre et ensrettet niveau.

Arbejdet er med henblik på at arbejdet foregår på den rigtige måde. Det er ikke noget den enkelte boform SKAL bruge, men noget der KAN bruges, så borgerne er sikret at alting foregår juridisk korrekt.

Der blev aftalt, at der skal sendes skriv rundt til alle medlemmer i forhold til at række ud efter, materiale der kan indsendes til SAND. Sekretariatet fødes med info til rundsendelse.

Søren holder bestyrelsen orienteret.

4. Indkomne forslag / henvendelser

Der er ikke indkommet noget til sekretariatet.

5. Det nationale partnerskab vedr. ny hjemløserreform

- a. Tilbage melding og opsamling i forbindelse med seneste møde

Nicolaj og Mads deltog ved det første møde.

Formålet er at følge implementering af reformen tæt og at få de problematikker der opstår drøftet ved partnerskabet. Desuden fungerer partnerskabet også som et sted der skal samles feedback til politikkerne.

Der er også fokus på at få inddraget dem det hele handler om – bl.a. i form af Rådet for Socialt udsatte.

Partnerskabet kan bl.a. bede om at få igangsat analyser af emner / problemstilling i forhold til om muligheder bliver brugt.

Det blev kort drøftet om der skal være ambassadører. Det var der ikke enighed om, da der er mange interessenter med, som har meget forskellige indgangsvinkler til og interesser for området.

- b. Drøftelser vedr. foreningens engagement i partnerskabet fremover.

Søren og Mads deltager ved næste møde medio september.

Det er vigtigt at bestyrelsen løbende drøfter problemstillinger og sættes derfor



som fast punkt på dagsordenen.

Det er vigtigt at foreningens medlemmer løbende holdes orienteret. Det kan evt. komme med som et punkt i forbindelse med årsmødet. Herudover kan online møder også være nyttige.

6. Dialogmøde 27. september (Socialstyrelsen, KL, SAND mv.)

Input og drøftelser forud for mødet 27. september.

Ved mødet deltager KL, SAND og LOCHI.

Fra SBH deltager Vivi og Mads.

Det blev aftalt, at bestyrelsen mødes onsdag d. 21. september for drøftelser vedr. indhold.

7. Årsmøde 2022 5. – 6. oktober, Munkebjerg:

Der er pr. 15. august 9 tilmeldte (Der er plads til 133 deltagere).

a. Program / fagligt indhold

Bilag: Udkast program

Gennemgang af programmet.

Workshop v. Vivi og Janne

Der skal være sættes max deltagerantal på ved de enkelte workshops.

Når tilmeldingsfristen er ovre, udsendes mail til alle tilmeldte med info om workshops om prioritering af 3 ønsker.

Herefter fordeles alle på deres ønsker.

Oplæg Kira og Kåre v. Søren og Mads

b. Opsamling praktik og øvrige forhold vedr. mødet.

Programmet tilpasses og rundsendes til medlemmer torsdag d. 25. august.

Sekretariatet er på opgaven.

8. Ledernetværk december 12-12 møde

a. Praktik:

Der booket ophold hos Glostrup Parkhotel – 40 deltagere.

Værelse: 900,-

Deltagelse: 1.963,- / pers. (inkl. middag 3 retter)

b. Program

Drøftelser vedr. muligheder.



Arbejdsgruppe nedsættes.

Søren kontakter styrelsen og KL for deltagelse.

Øvrig program fastsættes senere og tilpasses aktuelle behov.

9. Økonomi

a. Status pr. 31. juli.

Der er ikke sket det store.

Ved næste mødet gennemgås økonomien nærmere.

10. Næste møde

1. november 2022 09.30 – 15.30 – Severin

Kommende møder:

10. januar 2023 09.00 - 11-00 – online

21. februar 2023 09.00 – 15.00 – Severin

Generalforsamling

30. – 31. marts 2023 - Munkebjerg

Punkter til dagsorden: Faste punkter og evt. indkomne punkter

Dagsorden tilgår ca. 1 uge inden mødet. Punkter til dagsorden – udover de faste, kan løbende fremsendes til sekretariatet.

11. Eventuelt

a. Henrik Edward Verner Vest deltager forsat ved bestyrelsesmøderne, da Vivi ikke er fuldt tilbage

b. Årsmøde 2023:

Der forespørges på datoerne uge 40 5.-6. oktober.

Sted: Munkebjerg OBS! Afhænger af deltagerantal i år.

Ny booking / forespørgsel afventer afvikling af Årsmøde 2022 i forhold til behov for kapacitet.

c. Netværk v. Henrik:

Bestyrelsen skal sørge for, at der er tid til at dyrke netværk.

Der har tidligere været regionale netværk, hvor der har været regionale netværk.

Det blev aftalt, at der skal arbejdes aktivt med netværk ved møderne fremover.

Alle tænke rover hvordan det gøres bedst.